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Vineri, 29 iunie 2018, la Constan?a, s-a desfasurat Adunarea Generala a Asocia?iei Municipiilor din
Romania. In prezen?a a peste 60 primari de municipii din Romania, domnul Robert Sorin Negoita a
prezentat un scurt bilant al activitatii AMR referitor la implicarea in dezbaterile legislative, ac?iunile
interne si externe, precum si priorita?ile Asocia?iei pentru perioada urmatoare.
 

Vineri, 29 iunie 2018, la Constan?a, s-a desfasurat Adunarea Generala a Asocia?iei Municipiilor din
Romania. In prezen?a a peste 60 primari de municipii din Romania, domnul Robert Sorin Negoita a
prezentat un scurt bilant al activitatii AMR referitor la implicarea in dezbaterile legislative, ac?iunile
interne si externe, precum si priorita?ile Asocia?iei pentru perioada urmatoare.

 
„Ne dorim sa contribuim la imbunata?irea cadrului legislativ care reglementeaza activitatea noastra. Una din principalele
realizari ale anului trecut este Legea Salarizarii care ne permite sa implementam un management eficient la nivelul autorita?ilor
publice locale. Continuam acest proces de imbunata?ire si in acest moment lucram impreuna cu autorita?ile publice centrale si
Parlamentul la mai multe legi importante pentru noi: Codul Administrativ, Legea Cur?ii de Conturi, Legea achizi?iilor publice,
Legile nr. 10 si 50 privind lucrarile de construc?ii." a precizat dl. Robert Sorin Negoi?a, presedintele AMR si primarul Sectorului
3 al mun. Bucuresti.
Dl. Decebal Fagadau, vicepresedinte al AMR si primarul mun. Constan?a a men?ionat ca „Pe langa deciziile pe care trebuie sa
le luam la nivelul comunita?ilor locale, trebuie sa ne implicam si in procesul legislativ de la nivelul Parlamentului, iar Asocia?ia
Municipiilor din Romania a devenit principalul partener atunci cand se discuta despre modificarea unor legi esen?iale pentru
activitatea noastra. De asemenea, modelele de buna practica din municipii sunt replicate si scalate catre celelalte municipii
membre. AMR reprezinta un pol de coagulare pentru delega?ia Romaniei la Comitetul European al Regiunilor, devenind mai
activa prin implicarea in procesul decizional de la nivel european."
Dl. Mihai Busuioc, presedintele Cur?ii de Conturi a precizat importan?a colaborarii si dialogului dintre autorita?ile publice locale
si Curtea de Conturi. „Este important sa existe o colaborare intre municipiile din Romania si Curtea de Conturi, dialogul este
foarte important pentru noi. Ne propunem sa crestem transparen?a prin publicarea raportelor de audit, a planurilor de verificare,
prin anun?area cu cel pu?in 3 luni inainte a perioadei in care se va realiza auditul. De asemenea, ne propunem sa dam solu?ii
atat pentru autorita?ile publice locale cat si pentru auditorii nostrii, ca rapoartele noastre de audit sa con?ina recomandari care
sa poata fi aplicate. Va anun? ca Curtea de Conturi nu va mai avea func?ia de control, ci doar rol de audit. Ne propunem
cresterea numarului de misiuni de performan?a la nivelul UAT-urilor si diminuarea numarului de misiuni de audit financiar."
Dl. George Ivascu, Ministrul Culturii si Identita?ii Na?ionale, a prezentat stadiul descentralizarii si a modificarii procedurii de
ob?inere a avizelor. „Comisiile de avizare s-au schimbat, iar in doua saptamani urmeaza sa modificam si regulamentele.
Referitor la procesul de descentralizare, Memorandumul inaintat Guvernului a fost deja aprobat, consider ca cu excep?ia
monumentelor de clasa A, celelalte trebuie gestionate de autorita?ile publice locale, intrucat dumneavoastra sti?i foarte bine
care sunt nevoile comunita?ii pe care o conduce?i."
Dna. Sirma Caraman, Secretar de Stat in cadrul Ministerului Dezvoltarii Regionale si Administra?iei Publice Locale a prezentat
stadiul Codului Administrativ si procesului de descentralizare. De asemenea, a atras aten?ia asupra necesita?ii accelerarii
inchiderii de depozite de deseuri neconforme si a men?ionat posibilitatea finan?arii acestor activita?i din Fondul de Mediu.

Dl. Bogdan Puscas, presedintele Agen?iei Na?ionale pentru Achizi?ii Publice a vorbit despre procesul de simplificare al
achizi?iilor publice. „AMR a jucat un rol important in procesul de simplificare al achizi?iilor publice si dorim sa ne sprijini?i in
diseminarea catre exper?ii de achizi?ii publice de la nivelul municipiilor a nouta?ilor legislative, precum si in profesionalizarea
acestor exper?i. "

In cadrul Adunarii Generale a fost lansat programul „Capitala antreprenoriatului romanesc", ce va fi implementat de Consiliul
National al Intreprinderilor Private Mici si Mijlocii din Romania in parteneriat cu Asocia?ia Municipiilor din Romania. Programul
are in vedere organizarea unei competi?ii intre municipii pentru desemnarea titlului de: "Capitala antreprenoriatului romanesc".
Competitia va fi reluata anual in vederea stimularii dezvoltarii antreprenoriatului, acordarii de sprjin pentru punerea in practica a
investi?iilor la nivelul municipiilor, cresterii vizibilita?ii eforturilor realizate la nivelul municipiilor pentru obtinerea unor rezultate
concrete privind imbunatatirea mediului de afaceri.
Adunarea Generala s-a finalizat cu o sesiune de dezbatere in cadrul carora reprezentan?ii autorita?ilor publice locale si
centrale au convenit asupra domeniilor de interven?ie prioritara in urmatoare perioada:
1. Procesul de descentralizare, in special in domeniile sport si tineret, educa?ie si cultura;
2. Reevaluarea modului in care cotele din impozitul pe venit sunt alocate catre administra?ia locala cu propunerea de a gasi o
formula de impar?ire a acestor alocari intre localita?ile de domiciliu al angaja?ilor si localitatea in care isi are sediul angajatorul;
3. Finan?area autorita?ilor publice locale si reasezarea plafonului de indatorare al UAT-urilor;
4. Imbunata?irea sistemului de salarizare cu referire la anexele Legii nr. 153/2017;
5. Blocajele in atragerea fondurilor europene;
6. Consecin?ele pe care insolven?a RADEF le are in ceea ce priveste transferul cinematografelor in domeniul public al
UAT-urilor;
7. Necesitatea identificarii unor strategii comune AMR - MDRAP - MFP in ceea ce priveste sistemele locale de termoficare;
8. Continuarea procesului de simplificare al achizi?iilor publice.
La eveniment au participat si dl. Petru Andea, Secretar de Stat in cadrul Ministerului Educa?iei Na?ionale, dl. Mihai Dan
Chirica, Secretar de Stat in cadrul Ministerul Afacerilor Interne, dna. Lumini?a Zezeanu, Director General, Autoritatea de
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Management pentru Programul Operational Regional, dna Tatiana Proskuryakova, Manager de ?ara Romania si Ungaria din
cadrul Bancii Mondiale.
 


